
P R O T O K Ó Ł N r X X V I I / 2 0 1 7 
X X V I I sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 26 kwietnia 2017 roku. 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 - zakończono o godzinie 15^^. 

X X V I I sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący Rady 
Gminy. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad X X V I I sesji. 

Na stan 15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych. Nieobecni: 
- Radny Bogdan Barcik 
- Radna Emi l ia Ostrowska-Cendrowska 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński 
2. Pani Dorota Cipkowska 
3. Pani Małgorzata Zdunek 
4. Pani Dorota Czerkies 
5. Pan Adam Mączyński 
6. Pani Krystyna Łapacz 

- Wójt Gminy Ryjewo 
- Zastępca Wójta Gminy Ryjewo 
- Skarbnik Gminy Ryjewo 
- Sekretarz Gminy Ryjewo 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
- Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

Radna Barbara Wolak: Dzisiaj ogłoszono nowelizację ustawy o ochronie przyrody dotyczącej 
wycinki drzew. Czy w związku z tym powirmyśmy dziś podejmować uchwałę w sprawie ustalenia 
opłat za usunięcie drzew i krzewów? 

Wójt Sławomir Słupczyński: Nowelizacja ta nie wpłynie w żaden sposób na zapisy dzisiejszej 
uchwały. Otóż poprawki mają dotyczyć zaostrzenia przepisów związanych z wycinką drzew, gdzie 
potrzebna jest zgoda na wycinkę m.in. poprzez wydłużenie terminu jaki ma gmina na dokonanie 
oględzin drzew. Zgodnie z nowelą urzędnik w ciągu dwóch tygodni od zgłoszenia chęci wycinki 
będzie musiał dokonać oględzin działki i sprawdzić stan faktyczny - np. czy drzewa nie są 
chronione lub czy nie mają znamion pomników przyrody. Jeżeli gmina w ciągu kolejnych 14 dni 
nie wyrazi sprzeciwu do planowanej wycinki tzw. milcząca zgoda, to wtedy będzie można ją 
przeprowadzić. Gmina będzie mogła zakazać wycinki , jeśli drzewo będzie np. cenne przyrodniczo. 
Kryteria na podstawie, których urzędnik będzie mógł wydać taki zakaz mają zostać określone w 
rozporządzeniu ministra środowiska, na które minister będzie miał pół roku od wejścia w życie 
przepisów. Resort będzie musiał też wydać drugie rozporządzenie, w którym określone będą stawki 
opłat za wycięcie drzewa. Do czasu ich ustalenia obowiązywać będą te maksymalne, czyli 500 zł za 
centymetr drzewa. 

Przewodniczący Rady Kazimierz Zima: Podobne uchwały przyjmują również inne gminy. Na 
dzień dzisiejszy nie ma podstaw do nie przyjęcia uchwały. Pamiętajmy, że uchwałę możemy w 

Strona 1 z 13 



razie potrzeby zmienić na kolejnej sesji Rady Gminy. 

Ad.2 Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy Ryjewo wystąpił z 
wnioskiem o wprowadzenie do porządku obrad: 
/. Podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/166/16 z dnia 28 grudnia 2016 rolcu w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2017-2027. 
2. Podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „ Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2017-2021. " 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi 
do wniosku Wójta. Radni nie wnieśli uwag wobec czego przystąpiono do głosowania zmienionego 
porządku obrad. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, wstrzymał się - 0) przyjęto 
porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej X X V I sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2016 roku. 
5. Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ryjewie w 

roku 2016. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

prowadzonych przez Gminę Ryjewo oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych dla 
dzieci w wieku do lat 5. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII I /167 /16 z dnia 28 grudnia 2016 roku w 

sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2017 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII I /166 /16 z dnia 28 grudnia 2016 roku w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2017-2027. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2017-2021." 
11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej X X V I sesji Rady Gminy Ryjewo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z X X V I sesji z dnia 
29 marca 2017 roku wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz opublikowany w 
Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec 
braku uwag przystąpiono do głosowania. Rada Gminy Ryjewo przyjęła jednogłośnie protokół z 
X X V I sesji Rady Gminy z dnia 29 marca 2017 roku. 
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Ad.4 Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy z organizacjami pozarządowymi w 
2016 roku. 

Pan Sławomir Słupczyński: Zgodnie z zapisami art. 5a ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Tekst jednolity Dz. U . z 2016 r. poz. 1817 z 
późn. zm.) Wójt Gminy Ryjewo zobowiązany jest nie później niż do dnia 31 maja każdego roku 
przedłożyć Radzie Gminy Ryjewo oraz opublikować w Biuletynie Informacji Publicznej 
sprawozdanie z realizacji programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego za rok poprzedni. 

Roczny program współpracy Gminy Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2016 
przyjęty został przez Radę Gminy Ryjewo ucłiwałą Nr XII/66/15 z dnia 26 listopada 2015r. 
Zgodnie z wymogami ustawowymi projekt uchwały został poddany konsultacjom. 

Dnia 17 grudnia 2015 roku ogłoszono otwarty konkurs na realizację zadań publicznych w 
2016 roku, który był publikowany w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 
Urzędu Gminy w Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs obejmował zadania: 

- w zakresie kultury fizycznej i sportu. Na to zadanie zaplanowano środki w wysokości 
130.000,00 zł; 

- w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego. Na to zadanie zaplanowano środki w 
wysokości 34.000,00 zł. 

Zarządzeniem Wójta Gminy Ryjewo Nr 2/16 z dnia 4 stycznia 2016 roku powołano Komisję 
Konkursową uprawnioną do wyłonienia ofert z zakresu realizacji zadań pożytku publicznego na 
2016 rok. Komisja konkursowa pozytywnie zaopiniowała i zaproponowała przyznać środki na 
wsparcie zadań dla następujących organizacji pozarządowych: 

Na zadania z zakresu kultury fizycznej i sportu (121.500,00 zł): 
1. Gminnemu Uczniowskiemu Klubowi Sportowemu „BELLATOR" Ryjewo - 45.000,00 zł 
2. Straszewskiemu Klubowi Sportowemu „CZARNI" Straszewo - 13.000,00 zł 
3. Gminnemu Klubowi Sportowemu - 35.000,00 zł 
4. Klubowi Sportowemu "RODŁO" Trzciano - 25.000,00 zł 
5. Stowarzyszeniu Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc" - 2.000,00 zł 
6. Kwidzyński Klub Lekkoatletyczny „ R O D Ł O " - 1.500,00 zł 

Na zadania w zakresie kultury i ochrony dziedzictwa narodowego (25.500,00 zł): 
1. Scena Lalkowa imienia Jana Witkowskiego w Kwidzynie „Generacje Kreatywne" - 8.000,00 zł 
2. Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie „Porywacze snów" - 4.000,00 zł 
3. Fundacja Edukacji i Rozwoju „FLOW" - 8.500,00 zł. 
4. Stowarzyszenie Promocji Underground Kwidzyn - 5.000,00 zł 

Dnia 1 marca 2016 roku ogłoszono otwarty konkurs na realizację zadań publicznych w ramach 
regrantingu, który był publikowany w Biuletynie Informacji Publicznej, na stronie internetowej 
Urzędu Gminy w Ryjewie i na tablicy ogłoszeń. Konkurs obejmował zadanie: 
- w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi. Na to zadanie zaplanowano środki w 
wysokości 8.500,00 zł. 
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Komisja konkursowa pozytywnie zaopiniowała i zaproponowała przyznać środki na wsparcie 
zadania dla Lokalnej Fundacji Filantropijnej „PROJEKT" w wysokości 5.000,00 zl. 

I . Z A D A N I A Z Z A K R E S U K U L T U R Y F I Z Y C Z N E J I S P O R T U 

1. Gminny Uczniowski Klub Sportowy „BELLATOR" Ryjewo 
Treningami objęte zostały dziewczęta i chłopcy z 6 różnych grup wiekowych - tj. 12 drużyn. 
Realizowanych było średnio 10 godz. treningów w tygodniu przypadających na jedną grupę 
treningową. Treningi prowadziła wykwalifikowana kadra trenerska - 2 trenerów k l . I , 
3 trenerów k l . I I i jeden instruktor piłki ręcznej. W minionym okresie zespoły brały udział w 
rozgrywkach ligowych prowadzonych przez Pomorski Wojewódzki Związek Piłki Ręcznej w 
Gdańsku. W rozgrywkach uczestniczyło 6 drużyn. Ponadto zawodnicy brali udział w rozgrywkach 
organizowanych przez inne podmioty: S Z S - rozgrywki szkolne lub brali udział w wielu turniejach o 
zasięgu krajowym czy wojewódzkim. W okresie letnim zespoły przygotowały się do zawodów na 
obozie letnim w Gulianowej (Włochy). Klub w omawianym okresie był organizatorem wielu 
turniejów o zasięgu wojewódzkim i krajowym. Zawodniczki i zawodnicy reprezentowali barwy 
województwa będąc powołanymi do kadr wojewódzkich. Klub ma zawarte umowy o dalszym 
szkoleniu zawodniczek z G T P R Yistal Gdynia oraz zawodników z M M T S Kwidzyn. W ekstra 
ligowych klubach damskich grają obecnie 3 zawodniczki (2 w Gdyni, 1 w Elblągu), a 2 
zawodników gra w pierwszej drużynie M M T S Kwidzyn. Drużyna zajęła 2 miejsce w 
Ogólnopolskim Turnieju „Szczypiomłak na Orlikach" organizowanym przez Związek Piłki Ręcznej 
w Polsce. Ponadto zdobyto mistrzostwo województwa pomorskiego w kategorii dziewcząt rocznik 
2003. Dzięki temu zadaniu wzbogacono ofertę skierowaną do mieszkańców w zakresie 
zagospodarowania czasu wolnego. Promowano gminę i województwo na arenach sportowych 
kraju. 

2. Straszewski Klubu Sportowego „CZARNI" Straszewo 
Klub zajmował się propagowaniem i rozwojem sportu w miejscowości Straszewo poprzez 
prowadzenie sekcji seniorskiej piłki nożnej. Rozgrywki ligowe odbywały się w ramach B klasy 
podokręgu P Z P N w Malborku. W sezonie ligowym 2015/2016 (jesień-wiosna) drużyna zajęła 7 
miejsce. Treningi w okresie zimowym odbywały się 1 raz w tygodniu z wykorzystaniem sali 
gimnastycznej w Ryjewie. Zadanie zostało wykonane. W ramach zadania dokonano opłat 
sędziowskich, statutowych i związkowych, zakupiono brakujący sprzęt sportowy dla zawodników 
oraz poniesiono wydatki gospodarcze na utrzymanie boiska. Wykonano również utrzymanie płyty 
boiska poprzez co tygodniowe koszenie trawy, wałowanie, nawożenie oraz przygotowanie boiska 
do rozgrywek meczowych (zakładanie siatek bramkarskich, wysypywanie linii boiska wapnem itp.) 

3. Gminny Klub Sportowy „RELAX" 
W okresie sprawozdawczym propagowano rozwój sportu w gminie przy dużej pomocy 
społeczności lokalnej. Drużyna seniorów piłki nożnej uczestniczyła w rozgrywkach B klasy rundy 
wiosennej oraz A klasy rundy jesiennej; drużyna juniorów E l rundy jesiennej. Sekcja tenisa 
stołowego uczestniczyła w rozgrywkach I V ligi. Podnoszono sprawność fizyczną i wartości 
moralne preferując zdrowy styl życia. Klub „ Relax" oraz sekcja tenisa stołowego reprezentowali 
gminę Ryjewo na rozgrywkach w woj. pomorskim. Seniorzy zakończyli rozgrywki B klasy rundy 
wiosennej na poz.l . Seniorzy zakończyli rozgrywki A klasy rundy jesiennej na poz. 6. Drużyna 
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juniorów B 1 rundę jesienną zakończyła na poz. 49. Sekcja tenisa stołowego rundę jesienną 
zakończyła w grupie A na poz. 7. Treningi w okresie od stycznia do czerwca odbywały się 4 razy 
w tygodniu. Rozgrywki ligowe seniorów i juniorów: 1 raz w tygodniu - runda wiosenna i jesienna. 
Przygotowanie do sezonu jesiennego - treningi w miesiącu lipcu i sierpniu. Drużyna tenisa 
stołowego do sezony przygotowywała się 2 razy w tygodniu. W drużynie było 10 zawodników. W 
roku 2016 powołano nową grupę E l najmłodszych uczestników w rozgrywkach ligowych. 

4. Klub Sportowy "RODŁO" Trzciano 
W 2016 roku Klub prowadził dwie drużyny piłkarskie. Juniorów rocznik 1999 i młodsi, która 
występowała w klasie junior B w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej, a od sierpnia 2016 
roku prowadzono zespół młodzieżowy rocznika 2000 i młodsi. Seniorzy w obecnym sezonie 
plasują się na drugim miejscu w rozgrywkach. W czasie trwania sezonu prowadzono treningi 
piłkarskie dwa razy w tygodniu oraz w czasie trwania sezonu piłkarskiego prowadzono rozgrywki 
ligowe w ramach Pomorskiego Związku Piłki Nożnej . W okresie jesienno - zimowym zajęcia 
prowadzono na sali gimnastycznej w Ryjewie oraz na okolicznych „orlikach". Zajęcia te prowadziła 
wykwalifikowana kadra trenerska. W tym sezonie rozgrywkowym drużynę reprezentowało 23 
juniorów i 24 seniorów. Czyniono również starania o poprawę stanu płyty boiska oraz szatni. 

5. Stowarzyszenie Pomocy Osobom Niepełnosprawnym „Drogowskaz Serc" 
Głównym celem zadania publicznego było dofinansowanie imprez rekreacyjno-sportowych 
zorganizowanych dla wychowanków S O S W w Barcicach w tym Święto wiosny oraz Piknik 
rekreacyjny „Barcickie Lasy". Dzięki dotacji zostały zakupione upominki, nagrody, słodycze, 
napoje, farby, kredki do malowania twarzy, które zostały wykorzystane podczas zabaw 
rekreacyjno-sportowych „Ze sportem za pan brat" i podczas festynu rekreacyjnego „Barcickie 
Lasy" oraz opłacono wynajem dmuchanej zjeżdżalni. W wiosennych zabawach rekreacyjno-
sportowych wzięło udział 50 dzieci, a w pikniku uczestniczyło ponad 150 uczestników. Udział 
wychowanków w zorganizowanych uroczystościach sprawił im radość, wpłynął korzystnie na ich 
wszechstronny rozwój. Dzieci spędziły konstruktywnie czas wolny, nawiązały nowe znajomości, 
spotkały się ze swoimi kolegami z zaprzyjaźnionych ośrodkowi placówek, zintegrowały się ze 
środowiskiem lokalnym. Zaprezentowały swoje umiejętności podczas różnych zawodów i zabaw, 
doskonaliły umiejętność współpracy w grupie, godzenia się z porażka i cieszenia się swoim 
sukcesem, były zmotywowane do samodzielnego podejmowania działania. 

6. Kwidzyński Klub Lekkoatletyczny „ R O D Ł O " 
Zadanie pod nazwą „Organizacja i koordynacja przedsięwzięć sportowych o zasięgu ponad 
gminnym dla dzieci i młodzieży z terenu Gminy Ryjewo" jest imprezą cykliczną, o dużym zasięgu 
sportowym. W pierwszym etapie przygotowano regulaminy współzawodnictwa szkół i przesłano je 
do szkół z terenu miasta i powiatu kwidzyńskiego. Przygotowywano i zapewniano obiekty 
sportowe do przeprowadzenia poszczególnych zawodów w 2016 roku według potrzeb 
poszczególnych dyscyplin (hale sportowe, boiska, basen, stadion lekkoatletyczny). Organizowano i 
przeprowadzono 40 imprez sportowych z podziałem na dwie kategorie wiekowe: Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej i Gimnazjadę Młodzieży Szkolnej, oraz z podziałem na kategorię dziewcząt i 
chłopców. Podczas wszystkich zawodów zapewniono fachową opiekę medyczną oraz obsługę 
sędziowską. Po zakończeniu rozgrywek w każdej z dyscyplin i wyłonieniu mistrza powiatu 
wręczane były w zależności od regulaminu puchary, medale, dyplomy. W ramach zadania 
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opracowano komunikat końcowy z przeprowadzonych imprez sportowych. W całym cyklu 
współzawodnictwa szkół w 2 kategoriach wiekowych uczestniczyło około 2,5 tysiąca osób. 
Reprezentacja Gminy Ryjewo liczyła 100 osób, w tym 35 na Gimnazjadzie i 65 na Igrzyskach. 
Promowano gminy oraz powiat kwidzyński poprzez rozgrywanie zawodów sportowych na terenie 
poszczególnych gmin. Prowadzono zdrowe współzawodnictwo sportowe w duchu fair-play. 
Reprezentacja Gminy Ryjewo w Igrzyskach Młodzieży Szkolnej na 12 dyscyplin (przełaje, szachy, 
tenis, unihokej, pływanie, mini koszykówka, mini ręczna, mini siatkówka, 4-bój, biegi 
indywidualne, mini piłka nożna, halowa piłka nożna szkół wiejskich) na koniec rozgrywek w 
kategorii gmin powiatu kwidzyńskiego plasowała się na 6 miejscu zdobywając łącznie 25 punktów. 
W klasyfikacji końcowej, w ramach szkół powiatu kwidzyńskiego na Igrzyskach Młodzieży 
Szkolnej, Gmina Ryjewo zajęła 9 miejsce w rankingu (na 23 możliwe) zdobywając 37 punktów. 
Najwięcej punktów zdobywano w takich konkurencjach jak: gra w szachy, tenis stołowy, mini 
ręczna, halowa piłka nożna szkół wiejskich. Reprezentacja Gminy Ryjewo w Gimnazjadzie na 12 
dyscyplin (przełaje, szachy, tenis stołowy, unihokej, pływanie, mini koszykówka, piłka ręczna, 
siatkówka, biegi indywidualne, lekkoatletyka, piłka nożna) na koniec rozgrywek w klasyfikacji 
końcowej, w ramach szkół powiatu kwidzyńskiego na Igrzyskach Młodzieży Szkolnej, Gmina 
Ryjewo zajęła 10 miejsce w rankingu (na 13 możliwych) zdobywając 21 punktów. W kategorii 
gmin powiatu kwidzyńskiego plasowała się na 6 miejscu zdobywając łącznie 15 punktów. 
Najwięcej punktów zdobywano w takich konkurencjach jak: gra w szachy i piłka ręczna. 

I I . Z A D A N I A Z Z A K R E S U K U L T U R Y I O C H R O N Y D Z I E D Z I C T W A N A R O D O W E G O 

1. Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie „Generacje Kreatywne" 
Celem projektu była integracja różnych grup wiekowych i społecznych, w tym osób podwójnie 
zagrożonych wykluczeniem. Generacje kreatywne zastosowały innowacyjne działania 
interdyscyplinarne zaprojektowane w taki sposób by łączyły rzeczywistą edukację z animacją 
kulturalną i działaniami artystycznym, by dawały możliwość wyboru, spośród całego wachlarza 
oferty kulturalnej w zależności od zróżnicowanych potrzeb odbiorców. Propozycje miały formułę 
otwartą na sugestie uczestników i nie były ograniczone czasowo. W ramach zadania zrealizowano 
wyprawę do teatru dla dzieci w wieku 4-12 lat i ich rodziców, dziadków, opiekunów ( 8 spektakli x 
średnio 40 osób = 350 osób). Zorganizowano zajęcia A B C Teatru, adresowane do dzieci w wieku 
przedszkolnym i ich pedagogów oraz rodziców środowisk wiejskich. Odbył się blok warsztatowy w 
Straszewie - 25 osób, w Ryjewie - 50 osób, 4 pedagogów oraz 10 rodziców. Zorganizowano Teatr 
Bez Słów- Teatr Bez Słów 6 - dla młodzieży, seniorów, rodziców, opiekunów (1 blok warsztatowy 
- 10 godzin, średnio 10 osób na jednym spotkaniu - łącznie 20 osób. Łącznie w Projekcie 
Generacje kreatywne udział wzięło 434 osoby. 

2. Scena Lalkowa imienia Jana Wilkowskiego w Kwidzynie „Porywacze snów" 
Spektakl pt. „Porywacze snów" został zaprezentowany w placówkach oświatowych Gminy Ryjewo 
tj. Niepubliczne Przedszkole „Maluszek" w Ryjewie - 4 grupy przedszkolne oraz jedna grupa 
oddziału O sześciolatków i dzieci, które wybierają się do zerówki Szkoły Podstawowej im. W. 
Demskiego w Straszewie. Łącznie 126 dzieci, 9 opiekunów i 12 rodziców, dziadków oraz babć. 
Zaprezentowano mobilny spektakl wraz z działaniami edukacyjnymi. Spektakl przygotowany był z 
myślą o wieku i potrzebach dzieci. Projekt doskonale wpisał się w specyficzne przedszkolne 
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warunki. Wejście artystów z propozycją teatralną do placówki przedszkolnej rozbudziło 
zainteresowanie sztuką teatralną u dzieci. Prezentacja spektakli ukazała, że działania teatralne 
prowadzone na terenie placówek oświatowych mogą i powinny być na wysokim poziomie 
artystycznym. Porywacze snów uzmysłowili kadrze pedagogicznej, że działania sceniczne 
adresowane do maluchów potrafią rozbudzić dziecięcą wyobraźnię. Uczestnicy uwierzyli w magię 
teatru i nawiązali współpracę ze Sceną Lalkowa już poza projektem. Edukacja prowadzona w 
obrębie spektaklu przedstawiła niestandardowe narzędzia pracy, które mogą zostać wykorzystane w 
dalszej pracy pedagogicznej na niwie artystycznej placówek oświatowych. Teatr dotarł tam gdzie 
jest rzadkością. Dzieci zrobiły krok dalej w trudnej drodze do stania się krytycznym odbiorca 
sztuki. Projekt udowodnił, że przy odpowiednim podejściu w każdym dziecku tkwi kreatywny 
odbiorca umownego języka teatralnego. 

3. Fundacja Edukacji i Rozwoju „FLOW" „Mamo, tato mam T u wszystko co mi potrzebne" 
Projekt „Mamo, tato mam T u wszystko co mi potrzebne" skierowany był do mieszkańców Gminy 
Ryjewo: dzieci uczęszczających do Niepublicznego Przedszkola „Maluszek" w Ryjewie i ich 
rodziców, w sumie 260 osób. W okresie styczeń-czerwiec przeprowadzono zaplanowane działania 
służące tworzeniu i upowszechnianiu kultury oraz promocji walorów turystycznych, 
architektonicznych i tradycji historycznych gminy Ryjewo. 
W ramach projektu zrealizowano warsztaty: „Zróbmy razem zabawkę", „Bajka specjalnie dla 
Ciebie", cykl warsztatów umiejętności wychowawczych, warsztaty edukacyjne dla 5 grup 
przedszkolaków, rajd rowerowy dla rodziców z dziećmi do gospodarstwa ekologicznego „Nubes". 
Odbyło się również podsumowanie przy okazji Święta Rodziny organizowanego przez przedszkole 
„Maluszek", na którym zorganizowano wystawę fotograficzną, zabawy i konkursy dla dzieci i ich 
rodziców. W ramach projektu dzieci z przedszkola i ich rodzice zwiększyli swą wiedzę na temat 
walorów historycznych i tradycji historycznych regionu, zdobyli nowe umiejętności społeczne, 
manualne, komunikacyjne, wychowawcze, nauczyli się używać wymienionych umiejętności do 
rozwijania poczucia tożsamości związanego z miejscem, zaciekawienia historia regionu i stylem 
życia dawnych mieszkańców naszego regionu oraz do lepszego rozumienia potrzeb rozwojowych 
swoich dzieci. Rodzice zwiększyli swoje umiejętności spędzania wolnego czasu z dzieckiem w 
sposób twórczy, stymulujący rozwój i rodzica i dziecka w oparciu o walory turystyczne, 
historyczne i kulturalne regionu. 

4. Stowarzyszenie Promocji Underground Kwidzyn 
Celem festiwalu GrassRoots 2016 było animowanie i angażowanie mieszkańców wsi Rudniki, 
powiatu kwidzyńskiego, Polski do podejmowania ważnych wyzwań rozwójowych-przyrodniczych, 
społecznych, artystycznych. Grassroots to pomysł na to jak mobilizować ludzi do działań 
przyrodniczych i artystycznych. To plan na to jak mówić wyraziście o sprawach ważnych dla 
ochrony Polskiej przyrody i kultury niezależnej poprzez edukacyjne i artystyczne formy ekspresji. 
Festiwal zorganizowano w terminie 8-10 lipca. W trakcie 3 dni festiwalu przeprowadzono 
warsztaty w następujących obszarach tematycznych: antyglobalizm, medycyna naturalna, 
relaksacja, pszczelarstwo, zdrowe i ekologiczne odżywianie, rękodzielnictwo. Odbyły się łącznie 24 
warsztaty o tematyce ekologicznej i artystycznej. Na scenie wystąpiło 20 wykonawców. Utworzona 
była również strefa relaksu, w której wystąpiło 4 DJ-ów. W rezultacie wydarzenia uczestnicy (700 
osób) zdobyli wiedzę i umiejętności na tematy antyglobalizmu, medycyny naturalnej, relaksacji, 
pszczelarstwa, zdrowego i ekologicznego odżywiania, rękodzielnictwa. Artystyczny charakter 

Strona 7 z 13 



wydarzenia uwrażliwił uczestników na potrzebę ochrony przyrody i muzycznych poszukiwań. 
Zespoły młodej lokalnej sceny alternatywnej miały okazję do promocji. Wskazano w jakim 
kierunku mają podążać decyzje publiczne, aby wspierały ochronę przyrody i umacniały pozycję 
kultury alternatywnej. 

I I I . Z A D A N I E W Z A K R E S I E W S P Ó Ł P R A C Y Z O R G A N I Z A C J A M I P O Z A R Z Ą D O W Y M I 

1. Lokalna Fundacja Filantropijna „PROJEKT" 

Fundacja ogłosiła konkurs grantowy, powołała komisję grantową i rozdysponowała środki między 
grantobiorców. Dofinansowanie Gminy Ryjewo w wysokości 5.000 zł pozwoliło podwoić kwotę i 
w całości przeznaczyć na granty. Dzięki temu zrealizowano wszystkie zamierzone cele i 
znakomicie wzbogacono ofertę kulturalną gminy. Przekazano łącznie 10.000 zł na działania, które 
znakomicie wzbogaciły ofertę kulturalną Gminy Ryjewo oraz zaktywizowała środowiska lokalne. 
W tym 4.000 zł dla Gminnej Biblioteki Publicznej w Ryjewie na zadanie „Jak to z chrztem było -
1050 rocznica chrztu Polski", gdzie realizatorem był Dyskusyjny Klub Książki dla dorosłych „Mały 
książę". Przekazano 2.000 zł dla Stowarzyszenia Promocji Kultury Underground w Kwidzynie na 
Festiwal Grassroots 2016 w Rudnikach oraz 4.000 zł dla Koła Gospodyń Wiejskich Renawa na 
„VII Benowski Festiwal Przetworów Owocowo-Warzywnych". Zrealizowano szkolenie z zakresu 
pozyskiwania środków pozabudżetowych oraz konsultowano konstruowanie i realizowanie 
wniosków. Poprzez takie działania tworzy się prawdziwy ruch obywatelski, prawdziwe oddolne 
inicjatywy. Tworzą się nowe stowarzyszenia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad.5 Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Ryjewie 
w roku 2016. 

Pan Adam Mączyńsld: Zgodnie z art. 16a ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 
społecznej (t.j. Dz. U . z 2016 r. poz. 930, z późn. zm.) gminy, powiaty oraz samorząd województwa 
mają obowiązek przygotowywania corocznie oceny zasobów pomocy społecznej. Ocena zasobów 
przygotowywana jest w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej. Niniejszy 
dokument prezentuje informacje dotyczące takich obszarów tematycznych, jak: infrastruktura, 
kadra oraz nakłady finansowe na zadania pomocy społecznej. Ponadto, ocena obejmuje osoby i 
rodziny korzystające z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz rozkład ilościowy. Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Ryjewie, opracowując dane do niniejszego dokumentu, opierał się na danych 
wynikających ze sprawozdań: 

- z udzielonych świadczeń pomocy społecznej - pieniężnych, w naturze i usługach; 
- z zakresu świadczeń rodzinnych oraz funduszu alimentacyjnego, 
- z realizacji programu „Pomoc państwa w zakresie dożywiania"; 
- składki na ubezpieczenie zdrowotne i emerytalno-rentowych; 
- o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie; 
- dotyczących realizacji ustawy o wspieraniu rodziny, 
- dodatków mieszkaniowych. 
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Ryjewie został utworzony na podstawie Ucłtwały Gminnej 
Rady Narodowej w Ryjewie z dnia 27 kwietnia 1990 r. Ośrodek mieści się przy ul. Lipowej 1 w 
budynku Urzędu Gminy. Pomieszczenia Ośrodka znajdują się na parterze i są przystosowane dla 
osób niepełnosprawnych.Na terenie gminy Ryjewo zamieszkuje 5.751 osób (dane z U . S . C . w 
Ryjewie na dzień 31.12.2016 r.) Ośrodek spełnia przesłanki ustawy o pomocy społecznej i 
zatrudnia 1 pracownika socjalnego na 2000 mieszkańców. W Ośrodku pracowało 3 specjalistów 
pracy socjalnej, 1 inspektor do spraw świadczeń rodzinnych, 1 referent do spraw świadczeń 
rodzinnych, 1 referent do spraw świadczeń wychowawczych, 1 asystent rodziny, główna księgowa 
oraz kierownik. Wszyscy pracownicy zatrudnieni w Ośrodku posiadają kwalifikacje i wykształcenie 
niezbędne do wykonywania swoich zadań. Zadania z ustawy o wspieraniu rodzin i systemie pieczy 
zastępczej od stycznia 2012 r. realizuje zatrudniony w Ośrodku asystent rodziny, który w 2016 roku 
swoim wsparciem objął 13 rodzin z problemem opiekuńczo - wychowawczym. Kolejny rok z rzędu 
zauważalna jest zmniejszająca się liczba osób korzystających ze wsparcia tut. Ośrodka. W 2013 
roku korzystało 455 rodzin (1.257 osób), w 2014 r. - 405 rodzin (1.135 osób), w 2015 r. - 352 
rodziny (947 osób), natomiast w 2016 r. - 326 rodzin (834 osoby). Widoczne różnice występują 
również w danych z Powiatowego Urzędu Pracy w Kwidzynie, gdzie w 2013 roku 
zarejestrowanych było 486 osób (33 z prawem do zasiłku), w 2014 roku - 380 osób (34 z prawem 
do zasiłku), w 2015 r. było 260 osób (22 osoby z prawem do zasiłku), natomiast w 2016 r. było już 
tylko 234 osoby (23 osoby z prawem do zasiłku). Najczęstszą przyczyną przyznania pomocy jest 
bezrobocie. Z tej przyczyny w 2016 r. z pomocy Ośrodka korzystały 151 rodzin (490 osób). 
Kolejną liczną grupą są rodziny, w których występuje niepełnosprawność - 123 rodzin (239 osób). 
W gminie Ryjewo kładzie się szczególny nacisk na dożywianie dzieci w szkole. W 2016 r. z tej 
formy pomocy skorzystało 233 dzieci oraz 3 osoby dorosłe natomiast w 2015 r. było to 264 dzieci i 
2 osoby dorosłe. Zgodnie z Programem „Pomoc państwa w zakresie dożywiania" z posiłków mogą 
korzystać dzieci z rodzin, gdzie dochód rodziny nie przekracza 150% kryterium ustalonego zgodnie 
z ustawą o pomoc społecznej. Zauważając potrzebę dożywiania większej liczby dzieci Rada Gminy 
Ryjewo już w 2007 r. podniosła kryterium przyznania takiej formy pomocy do 200% kryterium 
dochodowego. W celu zapewnienia scłironienia dla osób pozbawionych „dachu nad głową" 
podpisano umowę ze Stowarzyszeniem na Rzecz Osób Bezdomnych „ A G A P E " w Borowym 
Młynie oraz Stowarzyszeniem „FIDES" w Malborku. Zjawiskiem bezdomności w 2016 r. 
dotkniętych było 9 osób, a w 2015 r. było 12 osób. Analizując obszar potrzeb w zakresie pomocy 
osobom starszym, długotrwale chorym lub niepełnosprawnym zauważa się stałą konieczność 
zapewnienia środków finansowych w budżecie gminy na odpłatność za pobyt tych osób w domach 
pomocy społecznej. Liczba osób umieszczonych w takich placówkach utrzymuje się od ki lku lat na 
podobnym poziomie. W 2012 i w 2013 roku było to 14 osób, w 2014 roku - 15 osób, w 2015 r. -
16 osób, a w 2016 r. - 14.. Należy zakładać, iż liczba ta z każdym rokiem będzie się zwiększać. 
Liczby osób uprawnionych do pobierania zasiłków stałych utrzymała się na podobnym poziomie 
jak w roku poprzednim. W 2015 r. były to 90 osoby, natomiast w 2016 r. - 81 osób. Na ten cel 
wydatkowano kwotę - 380.760,- zł. W dodatkach mieszkaniowych, kolejny rok z rzędu, 
zaobserwowano znaczący spadek wnioskodawców. W 2014 r. było to 89 wniosków, w 2015 r. - 71 , 
natomiast w 2016 r. - 54 wnioski. Na ten cel w 2016 r. wydatkowano kwotę - 63.992,- zł. 
Największym działem, jakim zajmuje się tut. Ośrodek, są świadczenia rodzinne oraz świadczenia z 
funduszu alimentacyjnego. Na powyższe świadczenia z każdym rokiem z budżetu państwa 
wypłacane są coraz większe środki finansowe. W 2014 r. była to kwota - 2.750 tys. zł., w 2015 r. -
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2.798 tys. zł., a w 2016 r. - 3.206 tys. zł. Nowym świadczeniem wprowadzonym w 2016 r. jest 
świadczenie wychowawcze, czyli tzw. Program 5 00+. W okresie od kwietnia do grudnia ubiegłego 
roku na ten cel wydatkowano 3.236.764,- zł. dla 476 rodzin. Formularz oceny zasobów pomocy 
społecznej nie uwzględnia działań podejmowanych przez Zespół Interdyscyplinarny. Do zadań 
Zespołu należy między innymi weryfikacja procedur Niebieskich Kart i tworzenie grup roboczych 
w celu rozwiązywania problemów związanych w występowaniem przemocy w rodzinie. W 2016 
roku do Zespołu wpłynęło 15 Niebieskich Kart, którymi grupy robocze zajmowały się na 14 
spotkaniach. Dodatkowo Ośrodek brał udział w Projektach „Podziel się posiłkiem" oraz 
„Świąteczna zbiórka żywności". Podczas tych dwóch projektów udało się zebrać łącznie 929 
kilogramów żywności. Zebrana żywność została przekazana dla osób potrzebujących. Podpisano 
również Umowę z Bankiem Żywności w Tczewie na realizację zadań z zakresu dystrybucji 
artykułów spożywczych dla osób najbardziej potrzebujących. W 2016 r. wydano 12.328 
kilogramów żywności o łącznej wartości - 41.260,- zł. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za liorzystanie z wychowania 
przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Ryjewo oddziałach przedszkolnych w szkołach 
podstawowych dla dzieci w wieku do lat 5. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, 
wstrzymało się - 0) Rada Gminy podjęła U C H W A Ł Ę Nr XXVII /188 /17 w sprawie ustalenia opłat 
za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Ryjewo oddziałach 
przedszkolnych w szkołach podstawowych dla dzieci w wieku do lat 5. Uchwała stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu. 

Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i 
krzewów. 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Wójt Gminy. 
Odnośnie nowelizacji ustawy o ochronie przyrody Wójt Sławomir Słupczyński podkreślił, iż 
nowelizacja ma dotyczyć konkretnie działek prywatnych, gdzie można było prowadzić wycinkę bez 
tzw. zgód, a gdzie wycinka ta miała charakter na cele tzw. biznesowe. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, 
wstrzymało się - 0) Rada Gminy podjęła U C H W A Ł Ę Nr XXVII /189 /17 w sprawie określenia 
wysokości stawek opłat za usunięcie drzew i krzewów. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do 
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protokołu. 

Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/167/16 z dnia 28 grudnia 2016 
roltu w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2017 rok. 

Projekt uctiwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnycłi o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, 
wstrzymało się - 0) Rada Gminy podjęła U C H W A Ł Ę Nr XXV1I/190/17 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXII I /167 /16 z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Ryjewo na 2017 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/166/16 z dnia 28 grudnia 2016 
roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2017-
2027. 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek - Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, 
wstrzymało się - 0) Rada Gminy podjęła U C H W A Ł Ę Nr XXVII /191 /17 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXII I /166 /16 z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2017-2027. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2017-2021." 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Wójt Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za - 13, przeciw - O, 
wstrzymało się - 0) Rada Gminy podjęła U C H W A Ł Ę Nr X X V I I / 1 9 2 / 1 7 w sprawie uchwalenia 
„Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Ryjewo na lata 2017-
2021." Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad.11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

30.03. Spotkałem się z Nadleśniczym Wiesławem Koseckim w sprawie wspólnej inwestycji 
drogowej. 
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31.03. W siedzibie Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku uczestniczyłem w seminarium: „Termowizja i badanie szczelności obiektów, jako 
wsparcie procesu termo modernizacji". 
01.04. W Gardei odbyła się uroczystość pod hasłem: „Powiślański Stół Wielkanocny". Naszą 
gminę reprezentowały koła gospodyń wiejskich z: Trzciana, Ryjewa, Mątowskich Pastwisk i 
Benowa. 
03.04. Odbyło się wspólne spotkanie sołtysów Trzciana i Straszewa z przedsiębiorcą mającym 
dostarczyć materiał budowlany do remontu dróg w obu sołectwach. 
04.04. Wraz z asystentem rodziny Adrianem Sietko-Sierkiewiczem uczestniczyłem w Straszewie w 
spotkaniu z rodziną, w której istnieje poważny problem alkoholowy w celu omówienia wspólnych 
działań mających na celu remont mieszkania. 
06-07.04. Uczestniczyłem w Obradach Zgromadzenia Ogólnego Związku Gmin Pomorskich, na 
którym Zarząd Związku uzyskał absolutorium. 
10.04. Uczestniczyłem w uroczystym spotkaniu świątecznym samorządowców województwa 
pomorskiego. 
12.04. W siedzibie PSP w Kwidzynie doszło do przekazania samochodu Fiat Ducato dla OSP 
Ryjewo. 
13.04. Nastąpiło otwarcie ofert na: „Budowę, przebudowę i modernizację oczyszczalni ścieków w 
Mątowskich Pastwiskach". Wpłynęły 4 oferty: 

1. Konsorcjum firm: Aqua Processer Sp. z o.o. (Lider) i M B Mark & Betong A . B . (Partner) 
Gorzów Wlkp. - oferta 6.866.630,58 zł, 

2. Konsorcjum wykonawców: H U S A R Budownictwo Inżynieryjne S.A. Włocławek (Lider 
Konsorcjum) i WUPRINŻ S.A. Poznań (Partner) - oferta 6.765.000,00 zł, 

3. Ecol-Unicon Sp. z o.o. Gdańsk - oferta 6.586.659,01 zł, 
4. H Y D R O - M A R C O Sp. z o.o. Sp. k. Jarocin - oferta 6.426.750,00 zł. 

Oraz na przebudowę i modernizację 6 przepompowni ścieków polegającej na budowie tłoczni 
ścieków na terenie miejscowości Ryjewo. Wpłynęły również 4 oferty: 

1. Instalcompact Sp. z o.o. Tarnowo Podgórne - oferta 922.500,00 zł, 
2. Ecol-Unicon Sp. z o.o. Gdańsk - oferta 1.223.850,00 zł, 
3. H Y D R O - M A R C O Sp. z o.o. Sp. k. Jarocin - oferta 1.075.020,04 zł, 
4. Przedsiębiorstwo Inżynieryjno-Techniczne T E L T O R - P O L PÓŁNOC S.A. Gdańsk (Lider) 

i E N E R G O - E K O Sp. z o.o. - oferta 1.345.867,42 zł. 
19.04. W Trzcianie odbyło się zebranie sołeckie. 
20.04. Odbyło się posiedzenie Komisji ds. Edukacji ( . . . ) i Komisji ds. Budżetu ( . . . ) . 
22.04. Wspólnie z Przewodniczącym Rady Kazimierzem Zimą, Dyrektorem Z S Andrzejem 
Zwolakiem, Z-cą Wójta Dorotą Cipkowska, Skarbnikiem Małgorzatą Zdunek oraz Radnym 
Zbigniewem Reducha uczestniczyłem w sadzeniu lasu Leśnictwa Lisewo. 
24.04. Odbyły się posiedzenia Komisji ds. Rolnictwa ( . . . ) i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Ryjewo. 
25.04. Odbyło się spotkanie sołtysów Trzciana, Straszewa i Borowego Młyna z przedstawicielem 
firmy S E B L I N E w sprawie tablic kierunkowych dla w/w sołectw. 
Odbyło się również posiedzenie Zarządu Gminnego OSP Gminy Ryjewo. 

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Strona 12 z 13 



Pan Sławomir Słupczyńsłii: Informuję, że nadal trwa proces weryfikacji wykonawców na budowę, 
przebudowę i modernizację oczyszczalni oraz przebudowę i modernizację przepompowni ścieków. 
Przedstawiciele wszystkich oferentów zgłosili się do Urzędu w celu wglądu do ofert. Jednym z 
elementów oceny jest termin wykonania zlecenia. 

Ad. l2 Interpelacje i zapytania radnycłi. /Ad. l3 . Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnycłi. 

Radny Marek Górecki: Naprawy wymaga w ramach gwarancji droga od Gurcza, pobocza na 
zakrętach są wyjeżdżone, widoczne są ubytki w drodze. 

Pan Sławomir Słupczyński: Jest to droga wojewódzka, gwarancja obejmuje 36 miesięcy. 
Wystąpimy z uwagami odnośnie stanu drogi. W maju odwiedzą naszą gminę przedstawiciele 
Zarządu Dróg Wojewódzkich, będzie to kolejna okazja do zgłoszenia uwag. Nadmienię, iż apel jak i 
wystosowaliśmy do Marszałka Mieczysława Struka, w sprawie stanu dróg na terenie gminy, 
podpisało łącznie 832 mieszkańców Gminy Ryjewo. Apel został ponadto wysłany do wiadomości 
do Radnych Sejmiku Województwa Pomorskiego: Piotra Widza, Józefa Sarnowskiego, Arwida 
Żebrowskiego oraz do Przewodniczącego Sejmiku Województwa Pomorskiego Pana Jana 
Kleinszmidta. Na dzień dzisiejszy nie otrzymaliśmy jeszcze odpowiedzi w tej sprawie. Na ostatnim 
posiedzeniu sesji Radni Powiatowi wystąpili z zapytaniem co do stanu dróg oraz przeciwko 
informacji Zarządu Województwa Pomorskiego z dnia 27 marca 2017 roku pn. „Budowa i 
modernizacja sieci drogowej województwa pomorskiego do roku 2022", w której nie ma słowa o 
remontach dróg Nr 525, 602, 605, 606, 607 i 608. Myślę, że takie wspólne zmasowane działania 
dadzą odzew. Dodatkowo, wiem, że są zgłoszenia osobiste mieszkańców w tej sprawie. 

Przewodniczący Rady Kazimierz Zima: Kolejnym krokiem będzie, po majowych spotkaniach z 
Zarządem Dróg, nasza wizyta w Urzędzie Marszałkowskim. Apeluje również do Radnych o 
wsparcie w temacie stanu dróg na spotkaniach majowych. 

Ad. 14 Wolne wnioski i informacje. 

Nie zgłoszono. 

Ad.15 Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady X X V I I sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
Na tym protokół zakończono. 

Protokół sporządziła 
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